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У Европској унији постоји група земаља која би, уз давање статуса кандидата Србији,
заузврат желела да добије и наше признање независности Косова. Ако нам то поставе
као услов, онда је боље да се на време растанемо.

  

Ово озлојеђено констатује Ивица Дачић, заменик премијера и први човек МУП, који је
Хаџићево хапшење назавао „скидањем великог бремена са леђа Србије“. Али, и у тој
првој изјави после привођења последњег хашког бегунца, наслутио је да је на реду
тешки „косовски камен“. Најаве бриселских званичника потврдиле су његове слутње и
појачале фрустрације Београда на путу ка Унији.

  

- Запитам се понекад да ли је Србија заморче ЕУ. Не знам шта још морамо да урадимо да
бисмо имали равноправан третман са осталим дражавама које желе тамо да уђу. Ако
неко неће да Србија буде члан ЕУ, треба да каже отворено - нећемо вас и тачка!

  

* Из Брисела су хладнокрвно поручили да хапшење Хаџића није довољно за
кандидатуру и покренули питање КиМ. Да ли је државна политика да Европа нема
алтернативу ударила у зид?

  

- Више нема Хага, али је очигледно да све више расте тензија око Косова. У наредним
годинама треба очекивати још јаче притиске да признамо Косово и зато треба покренути
разговоре о разграничењу.

  

* Опет призивате поделу Косова? Зар вас нису сви „поклопили“ када сте потегли ту
причу...
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- Немам коме да причам. Наши дежурни уставобранитељи тврде да је то акт велеиздаје,
а на Западу тврде да нарушавам регионалну стабилност, јер је за њих статус Косова
решен. Нека критичари који не излазе из кабинета питају грађане да ли је то добра
идеја. Без разграничења Срба и Албанаца тешко ће се наћи мирно решење. А, сваки
договор је бољи од рата.

  

* Не искључујете ни рат на Косову?

  

- Стрепим од насилне интеграције севера и да нам се не понови нека нова „Олуја“. Зато,
Србија мора да учини све да спасе свој народ.

  

* Да ли бисте га бранили и војском?

  

- Морамо да учинимо све да спречимо оружани напад Албанаца.

  

* На коју изборну карту ћете да играте када ни статус кандидата за ЕУ није
известан?

  

- Не кријем да је исход избора у великој мери повезан са тим да ли ћемо успешно
наставити европске интеграције и да ли ће се привреда опоравити. Да кажем и то да
победа на изборима не зависи од броја колона него од политичке понуде. Ту вам не
помаже никаква политичка геометрија.

  

* Зашто вам смета да власт на изборе изађе у три колоне?

  

- Ма, нас те колоне не занимају. Идемо на изборе са ЈС и ПУПС. Нисмо придружена
колона ни ДС ни СНС. Не знам да ли се врх ДС договарао са својим партнерима да
одвојено изађу на изборе, али не видим да је то корисно. Тиме се смањује проценат оних
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који ће да гласају за ДС. Да је било исплативије ићи у више колона против Милошевића,
ДОС никада не би био направљен.

  

* Зар начелни договор о три колоне није постигнут још на састанку код Тадића
крајем 2010...

  

- Не спорим право свакоме да предлаже разне опције. Али, са нама нико ништа није
договарао. Те колоне нас апсолутно не занимају. Занима нас једино ко ће у тим
колонама бити - пета колона у односу на ДС.

  

* Ко су петоколонаши? Не сумњате, ваљда, на Љајића који је први јавно предложио
то престројавање?

  

- Видећемо. Није то потекло од Љајића. Али, сигуран сам да се тиме не помаже ДС.
Бирачи нису глупи. Та тактика је разградња бирачког тела које има листа „За европску
Србију“.

  

* Пре неколико недеља сте рекли да хоћете поново у владу са ДС, а пре шест дана
да желите да их победите...

  

- Те две ствари нису у колизији. Волео бих да СПС освоји највише гласова. Онда бих ја
питао друге да ли желе са нама. Имамо позитивна искуства из сарадње са ДС и ја лично
одлично функционишем са Тадићем. Када кажем да би било природно да са ДС правимо
нову владу, то није закуцан став и не значи да нећемо да разговарамо са другима. Али,
неморално је плесати са једном, а преко рамена намигивати другој. Избори су и
математичко питање и треба видети да ли ће таква коалиција уопште бити могућа.

  

* Значи, нисте затворили врата за СНС?

  

- Од СНС стално слушам да они неће са нама. Зато се и питам да ли би вредело уопште
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да разговарамо. Сигуран сам да ћемо после избора, ако то буде могуће, разговарати
прво са ДС. Ако не успемо, верујем да ће се ићи и на друге опције. Ми нећемо трговати.
Партнере ћемо да бирамо у складу са својим програмом.

  

* Ако Николићу и Коштуници буде фалио само СПС да формирају владу, хоћете ли
им се придружити?

  

- То би истовремено значило да бисмо и са ДС могли да имамо већину. Компликовано је
то питање.

  

* Колико је реално да владу формирају блок око ДС, ваша коалиција и ЛДП?

  

- Наше две странке биле су веома удаљене, али је сарадња тамо где смо заједно на
власти веома добра. Више на политичкој сцени нема искључивости и такав савез је
могућ. Али, СПС не би седео у влади која ће бити директно супростављена нашем
програму. Нити желим да се стекне утисак да можемо са свима. Нисмо политички
трговци.

  

* Да ли бисте ушли у владу на чијем челу би опет био Мирко Цветковић?

  

- Он је веома коректан човек. Сигуран сам да није имао каријеристичке намере када се
формирала влада.

  

* Динкић јавно кандидује Ђиласа за новог премијера. Имате ли ви свог фаворита?

  

- Мислим да би Динкић требало да кандидује неког из своје странке. То што ради је
неприродно, осим ако таквим изјавама не покушава намерно да изазове реакције у ДС.
Иначе, мислим да Ђилас добро ради.

  

 4 / 6



Ивица Дачић: Питам се да ли је Србија заморче ЕУ
субота, 23 јул 2011 01:49

* Иритира ли вас што Динкић поново критикује владу?

  

- Могао бих и ја штошта да кажем о појединцима, али се о томе не говори јавно већ на
састанцима коалиције. Са Г 17 плус се нисмо ни много зближавали ни много свађали.
Добро сарађујем са њиховим министрима.

  

* Хоћете ли се јавно оградити од Мркоњићевог величања Милошевића, што захтева
СПО?

  

- Не треба се обазирати на све комарце који вас уједају. Нека сви знају да СПС више
неће да буде врећа на којој ће сви да вежбају ударце. Неморално је да су Драшковић и
Чанак у влади захваљујући нама, а да им се стално нешто гадимо. Ако смо им толико
гадни, зашто не изађу из владе? Ако имају неке проблеме нека се јаве Тадићу. Никада
нисмо били у коалицији са њима, нити ме уопште занимају.

  

* Страхујете ли да би велики пакт ДС и СНС могао да избаци СПС из игре?

  

- Неће бити смак света ако не будемо у власти. Ко може и вама и мени сада да гарантује
да ДС и СНС неће ући у владу? Па, о томе бруји дипломатски кор. Али, ни једнима ни
другима не одговара да се о томе говори. 

  

* Са Вучићем сте се недавно помирили на једном пријему. Је ли Тома и даље љут на
вас?

  

- Ни са ким не желим лоше односе. За државу је добро да постоји комуникација између
партијских лидера.

  

Разговарали: Милан Бабовић, Загорка Ускоковић
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(Вечерње новости)
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